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Размова з гэтым чалавекам 
— як глыток свежага паветра 
ці чыстай крынічнай вады. Су-
стрэча з ім — ачышчае душу, 
напаўняе сэрца верай і жадан-
нем жыць і рабіць нешта кары-
снае для людзей, духоўна ўзба-
гачае. 

Слонімскі бард Аляксандр 
Іванавіч Пасько — сённяшні 
госць “Аддушыны”.

—А ляксандр Іванавіч, 
калі Ваша душа адчула па-
трэбу ў творчасці?

   —Найперш я пацягнуўся да 
скрыпкі, калі мне было тры га-
ды. Ішоў па дарозе Валодзя Ан-
тонік, бацька артыста Ула-
дзіміра Антоніка, які зараз жы-
ве ў Маскве, і ў яго ў руках была 
скрыпка. Я на калені станаўлю-
ся перад маці: купі мне гэтую 
скрыпку. Яна дала два злотыя, 
можа, нават апошнія. Вось та-
кі ў мяне быў першы пасыл да 
творчасці. Пасля скрыпкі наву-
чыўся граць на гармоніку. 

   —Аднак Вас лёс звязаў са 
спортам. З чаго пачыналася 
гэтае Вашае захапленне? 

   —У сваім жыцці я ўсё пачы-
наў з вады. У тры гады  запы-
таўся ў маці, ці ёсць у нас рэч-
ка. Пасля, калі мне было сем га-
доў, сябра м я не на ву ч ы ў 
плаваць у Шчары. На дварэ па-
чатак кастрычніка, дождж, а я 

прашу яго даць урокі плаван-
ня. Урэшце ён згадзіўся, праўда, 
сам сядзеў на беразе. Я ж за пят-
наццаць мінут у халоднай ва-
дзе навучыўся плысці рознымі 
спосабамі. Адчуў сябе нечага 
вартым. А зімой 1939 года пер-
шы  раз стаў на лыжы.

   —І калі Вам пакарылася 
першая спартыўная вяршы-
ня?  

   —У 1949 годзе, калі вучыўся 
ў  п е р ш а й ш ко л е,  я  с т аў 
прызёрам рэспубліканскай 
спартакіяды па плаванні. З та-
го часу быў першым нумарам 
па хуткасці ў вобласці. Плаван-
не — а я плаваў на розныя ды-
станцыі — было маёй самай 
любімай справай.  

   —Аднак не закінулі гар-
монік?

   —Заняткі спортам мяне 
трошкі адцягвалі ад інстру-
ментаў. Мама мне купіла спа-
чатку трафейны гармонік «Гох-
нэр», пасля акардэончык. У 
Алега Лойкі, з якім я разам ву-
чыўся ў першай школе, праўда, 
на той час быў куды лепшы 
акардэон. Моладзь пабудавала 
пляцоўку для танцаў на месцы, 
дзе да нядаўняга часу размяш-
чалася “Сортсемагародніна”, 
паставілі там лаўкі, і мы ігралі 
разам з Алегам Лойкам, Густы-
рам, што вельмі падабалася 
дзяўчатам.

   —А колькі ўсяго было ў 
Вас акардэонаў?

   —Інструмент быў заўжды. 
А вось апошні — «Шпрэмберг» 
— падарыла мне маці ў 1964 
годзе. Я і цяпер граю на ім. Гэ-
та акардэон ад дзядзі Федзі Ва-
шуты. Цудоўны быў музыкант. 
Ён мне і паказваў азы ігры на 
інструментах. Адзін акардэон 
— “Вельтмэйстар” — мне пада-
рылі Мікалай Мікалаевіч з 
Соф’яй Сцяпанаўнай Роўба з 
Партызанаўкі. 

    —Такім  чынам, музыка 
ішла разам са спортам? Што, 
на Вашу думку, яднае музы-
ку і спорт?

   —Агульнае паміж імі  — гар-
монія рытмаў жыцця. Але ж  
больш увагі я аддаваў спорту. 
Паступіў у Кіеўскі інстытут 
фізкультуры. А пасля яго за-
канчэння на выпускным веча-
ры іграў на баяне і спяваў з 
сябрам песню на польскай мо-
ве. Дык пра гэта заўсёды ўспа-
мінаюць аднакурснікі на су-
стрэчах. Праўда, у гэтым годзе, 
а прайшло ўжо 55 гадоў, на су-
стрэчу не трапіў. Збіраўся ад-
правіцца ў Кіеў на лодцы спла-
вам па вадзе, але для гэтага 
патрабавалася запрашэнне.  

   —Гэта ж тысяча кіламет-
раў?!

   —Тут патрабуецца больш не 
фізічнай сілы, а майстэрства — 

трэба мець некалькі вёслаў, мя-
няць іх, каб не нацерці мазалёў 
і гэтак далей. Не сустрэўся гэ-
тым разам, але з нашага выпу-
ску ўжо мала хто застаўся. 

   —Лёсавызначальнай 
справай свайго жыцця Вы 
заняліся менавіта ў Слоніме. 
С т а л і  з а с л у ж а н ы м н а -
стаўнікам. Што дапамагло 
дасягнуць Вам гэтага зван-
ня?

   —Я быў вельмі творчым ча-
лавекам і адукаваным. Толькі 
ў школе мяне вучылі пяць за-
служаных настаўнікаў, такса-
ма Курачкін, заслужаны чала-
век, які ўваходзіў у плеяду 

скульптараў Расійскай імпе-
рыі. Сам-то я быў не надта 
ахвочы да вучобы, і мяне па-
рознаму характарызавалі. У 
сёмым класе не пайшоў на эк-
замен. Але мой такі лёс. Чакаў 
сваю будучую жонку, якая да-
ганяла мяне праз год. Я не пом-
ню, каб нейкія экзамены ці кур-
савыя здаваў на чацвёркі — 
т ол ьк і н а вы д ат н а.  Г э т а 
патрабавала і жыццё. Сталін-
скую стыпендыю, праўда, у ін-
стытуце я не атрымліваў, бо не 
быў у партыі, меў толькі павы-
шаную.       
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   —А як Вы распачыналі ў 
Слоніме веславанне?

   —Актыўным вельмі я не 
быў, затое быў вельмі праца-
здольным. І калі нешта было па 
маім творчым замысле, то я да-
біваўся гэтага, пачынаючы ад 
С л о н і м а  і  з а к а н ч в а ю ч ы 
міністэрствам у Мінску. У 
сваёй працы ў школе я адмовіў-
ся ад вядучай ролі калектыву 
фізкультуры, які быў звязаны 
з камітэтам, і паставіў у цэн-
тры навучальна-выхаваўчую 
работу. Акрамя гэтага, прыду-
маў агляд-конкурс па наву-
чальнай праграме. Такім чы-
нам, выкананне праграмы бы-
ло больш глыбокім і шырокім. 
Спорт стаў як вытокі ўсяго гэ-
тага.

   —На якіх прынцыпах 
грунтавалася Вашая мето-
дыка?

   —Як трэнер, я пачынаў з 
плавання, лыжаў. Я аберагаў і 
шанаваў сваіх дзетак, рыхта-
ваў іх і даваў ім тэхніку. Праца-
ваць жа прыходзілася з 6 ранку 
да 11 вечара. Калі еў, нават не 
ведаю. Адным словам, жыў у 
школе. 

   —Ведаю, што вынікі та-
кой самаадданасці справе 
былі ашаламляльныя. Але, 
як кажуць, няма прарока ў 
сваёй Айчыне. 

   —Адкуль потым усё толькі 
бралася! Выедуць мае вучні на 
ўсесаюзныя спаборніцтвы — і 
чэмпіёны. А чэмпіёны Саюза 
тады былі наймацнейшыя ў 
свеце. 

Пасля маю методыку пры-
зналі. Выступаў часта з дакла-
дамі. Прызнала такую сістэму 
фізічнай падрыхтоўкі Гер-
манія і Літва. Германія прыз-
нала яе на дзяржаўным узроўні 

і забяспечыла праект фінанса-
мі. Праз некаторы час у гэтую 
краі ну паехаў Ма шэраў з 
міністрам, і ўжо адтуль яны 
ўзялі маю ідэю, якую рэаліза-
валі ў Слоніме. За гэта мне далі 
грамату. Праз Машэрава мяне 
запрасілі трэніраваць зборную 
рэспублікі. Але я не быў выдат-
нікам асветы. І калі мае дзяў-
чаты заваявалі першае месца, 
па асабістым указе Машэрава 
мне прысвоілі выдатніка. 
Знаёмыя мне казалі, што я раб-
лю за год тое, што іншыя                            
робяць за ўсё жыццё.  

   —Аляксандр Іванавіч, а 
якое наогул сваё дасягненне 
ў жыцці Вы лічыце самым 
вялікім?

   —Перад Богам — тое, што ў 
мяне была цудоўная сям’я, 
жонка і дзеці. Я бацька траіх 
дзяцей, дзядуля васьмярых 
унукаў. А перад людзьмі — тое, 
што вучні мае паважаныя ва 
ўсім свеце. І ўсе іх перамогі я ім 
прадказваў. Наогул, наша па-
каленне падранкаў вайны — гэ-
та пакаленне прарокаў. Так пі-
шацца і ў Бібліі. 

   —Больш увагі сёння ў та-
кім паважа-
ным узросце 
а д д а я ц е 
т в о р ч а с ц і . 
Дзе і як на-
раджаюцца 
Вашыя вер-
шы?

   —У мяне 
напісана кніга 
песень «Мело-
дыяй сэрца». 
Я н ы п ры хо -
дзяць мне з ме-
лодыяй. Калі 
настае момант 
азарэння, я ха-

паюся за акардэон, каб 
не страціць мелодыю. 
Бо калі не запісаць, яна 
мне будзе сніцца кож-
ную ноч. Гэта проста 
нейкі цуд. 

 —А што, на Вашую 
думку, з’яўляецца 
штуршком для на-
раджэння песень?  

   —Штуршок — гэта 
ўсё маё жыццё, мае ад-
носіны да жыцця, перш 
за ўсё — да людзей. Са-
мыя глыбокія з іх — да 
дзяцей, да жанчыны. 
Проста прыходзіць для 
гэтага пэўны час. На-
прыклад, я быў цяжарны бела-
рускай мовай. Вучыўся я на 
рускай мове, вывучыў і поль-
скую, хаця на польскай маю 
толькі адзін дзень адукацыі.             

На беларускай мове стаў пі-
саць з 1997 года. Прыйшоў про-
ста для гэтага час. У жыцці трэ-
ба было адстойваць сябе, сваю 
сутнасць, якая была ўва мне на-
роджана. Яшчэ аказаўся ця-
жарным творчасцю. Гэта жыло 
ўва мне заўсёды. І што цікава, 
песні я пішу пераважна хвілін 

п ятнаццаць, 
колькі і цяг-
н у ц ц а  н а р -
ма льныя ро-
ды.  

—А з чаго 
пачыналася 
Вашая твор-
часць?

   —Першую 
песню — яна 
п ры й ш ла да 
мяне на рускай 
мове — напісаў 
у в о г у л е  з а 
х ві л і н ы, г о -
нячы коз. Зра-

зумеў, што жыве ўну-
тры мяне песня, і такая 
радасць была ад гэтага. 
Рашыў, што трэба адра-
зу прайграць яе пад 
акардэон. А наогул ча-
сова напачатку яны ў 
мяне нараджаліся ў 
суткі па тры-чатыры, 
ды даволі доўгія, што 
прыходзілася пасля 
скарачаць. 

   —Вы нот не піша-
це, толькі танальнас-
ць?

   —Каб гэта ўсё рэалі-
заваць — запісаць яшчэ 
і ноты, мне не хопіць жыцця. 
Мне раілі сыграць адну і тую 
ж песню два разы падрад. Ад-
нак усё роўна атрымліваецца 
імправізацыя. І тады я выра-
шыў — навошта мне песню 
акоўваць? Каму гэта патрэбна, 
хай піша, распаўсюджвае і 
прыпісвае, што нот неабавязко-
ва прытрымлівацца, будзь 
творчым чалавекам.    

   —Значыць, Вы пакідаеце 
яшчэ месца для творчасці 
іншым?

   —Абавязкова! Мае песні на-

пісаны так ці інакш з удзелам 
іншых людзей. 

   —Колькі ўсяго песень у 
Вашай творчай скарбонцы?

   —Пад пяцьсот. Адна ёсць на 
польскай мове — за адным 
днём маёй адукацыі  ў поль-
скай школе. Зазначу, што голас 
маіх песень бясслоўны, і цяж-
ка сказаць, на якой мове ён пра-
маўляецца. Словы ад Вечнасці 
ўспрымаеш сэрцам.

                       
                        Жанна ПЛЕШКО  
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   БІЯГРАФІЧНАЯ ДАВЕДКА
Аляксандр Іванавіч Пасько 

нарадзіўся 15 ліпеня 1932 года ў 
вёсцы Баравікі Слонімскага 
раёна. Скончыў СШ №1. З 1952 
да 1956 года вучыўся ў Кіеўскім 
інстытуце фізічнай культуры. 
Пачынальнік дзіцяча-юнац-
ка й ш кол ы вес ла в а н н я ў 
Слоніме. У 1965 годзе атрымаў 
з в а н н е  з а с л у ж а н а г а  н а -
стаўніка і выдатніка асветы. У 
2008 годзе самвыдатам выпус-
ціў кнігу “Мелодыяй песень”. 
Аўтар каля 500  музычна-вер-
шаваных твораў.      
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25 ДЕКАБРЯ — ДЕНЬ ПАМЯТИ СВЯТИТЕЛЯ СПИРИДОНА ТРИМИФУНТСКОГО           

Один из почитаемых 
святых Православной Цер-
кви, Спиридон Трими-
фунтский, родился в конце 
III века на острове Кипр. О 
его жизни сведений сохра-
нилось мало. Известно, что 
он пас овец, имел жену и де-
тей. Все свои средства он 
отдавал на нужды ближ-

них и странников, за это 
Господь вознаградил его 
даром чудотворения: он ис-
целял неизлечимо боль-
ных и изгонял бесов. После 
смерти жены, в царствова-
ние императора Констан-
тина Великого (306-337), его 
рукоположили в епископа 
Кипрского города Трими-
фунта. В сане епископа 
святитель не изменил сво-
его образа жизни, соеди-
нив пастырское служение 
с делами милосердия.

По свидетельству цер-
ковных историков, святи-
тель Спиридон в 325 году 
принимал участие в дея-
ниях I Вселенского Собора. 
На Соборе святитель всту-
пил в состязание с грече-
ским философом, защи-
щавшим ариеву ересь 
(александрийский свя-

щенник Арий отвергал Бо-
жество и предвечное ро-
ждение от Бога Отца Сына 
Божия и учил, что Христос 
есть только высшее творе-
ние). Простая речь святи-
теля Спиридона показала 
всем немощь человеческой 
мудрости перед Премудро-
стью Божией. В результате 
беседы противник христи-
анства сделался его рев-
ностным защитником и 
принял святое Крещение.

Святитель с большой 
любовью заботился о сво-
ей пастве. По его молитве 
засуха сменялась обиль-
ным животворящим до-
ждем, а непрерывные до-
жди прекращались, исце-
л я л и с ь  б о л ь н ы е , 
изгонялись демоны. Часто 
уподобляют святого Спи-
ридона пророку Илии, ибо 

также по молитве его во 
время засух, часто угро-
жавших острову Кипр, 
шел дождь.

Однажды к нему при-
шла женщина с мертвым 
ребенком на руках, прося 
заступничества святого. 
Помолившись, он вернул 
младенца к жизни. Мать, 
потрясенная радостью, 
упала бездыханной. Но мо-
литва угодника Божия 
вернула жизнь и матери.

Как-то, спеша спасти сво-
его друга, оклеветанного и 
приговоренного к смерти, 
святитель был остановлен 
в пути неожиданно раз-
лившимся от наводнения 
ручьем. Святой приказал 
потоку: «Стань! Так пове-
левает тебе Владыка всего 
мира, дабы я мог перейти 
и спасен был муж, ради ко-

торого спешу». Воля святи-
теля была исполнена, и он 
благополучно перешел на 
другой берег. Судья, преду-
прежденный о происшед-
шем чуде, с почетом встре-
тил святого Спиридона и 
отпустил его друга.

У святого был обычай из 
собранного урожая одну 
часть раздавать бедным, а 
другую отдавать нуждаю-
щимся в долг. Сам он лич-
но ничего не давал, а 
просто показывал вход в 
кладовую, где каждый мог 
взять, сколько нужно, и по-
том возвратить таким же 
образом, без проверки и от-
чета.

Вся жизнь святителя по-
ражает удивительной про-
стотой и силой чудотворе-
ния, дарованной ему от Го-

спода. По слову святителя 
пробуждались мертвые, 
укрощались стихии, со-
крушались языческие идо-
лы. В праведности и свято-
сти прожил святой Спири-
дон земную жизнь и в 
молитве предал душу 
свою Господу (ок. 348). В 
истории Церкви святитель 
Спиридон почитается вме-
сте со святителем Никола-
ем, архиепископом Мирли-
кийским. Нетленные мо-
щи его покоятся на острове 
Корфу в его церкви. Святи-
телю Спиридону Трими-
фунтскому молятся при 
разных немощах, а также 
в случае нужды, для реше-
ния квартирного вопроса, 
для улучшения матери-
ального благополучия. 

                            

Священник
Павел ФРАНТИЩИК

 Музыка — адзіная сусветная мова, яе не трэба перакладаць, на ёй душа размаўляе з душою. 
                                                                                                                                                                                                                     Бертольд Авербах

Трэнер Аляксандр Пасько з юнымі веслярамі дзіцячай 
спартыўнай школы горада Слоніма, 1964 год
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Белорусские депутаты 
на заседании осенней сес-
сии Палаты представите-
лей приняли во втором 
чтении законопроект о 
вспомогательных репро-
дуктивных технологиях 
(ВРТ), которым закрепля-
ется право женщин, стра-
дающих бесплодием, на 
использование метода 
ЭКО и услуг суррогатных 
матерей, передает корре-
спондент БЕЛТА.

Таким образом, завер-
шено рассмотрение пер-
вого в Беларуси законо-
проекта, регулирующего 
сферу применения ВРТ, в 
нижней палате парла-
мента. Для вступления 
его в силу осталось, что-
бы документ одобрили 
члены Совета Республи-
ки и подписал глава госу-
дарства.

На протяжении всего 
периода, пока шла подго-
товка и рассмотрение за-
конопроекта в Палате 
представителей, продол-
жались общественные 
дискуссии по поводу от-
дельных его положений. 
Разъяснения, ответы на 
наиболее острые вопросы 
все это время давала 
Светлана Шилова — де-
путат, акушер-гинеколог 
с многолетним стажем, 
участвовавшая в разра-
ботке документа.

Наиболее спорным в за-
конопроекте является по-
ложение о суррогатном 
материнстве. Против его 
закрепления на законода-
тельном уровне выступа-
ют представители ряда 
конфессий, в том числе 
католики и православ-
ные. Сама Светлана Ши-
лова также не скрывает, 
что не одобряет суррогат-
ное материнство. Однако 
как депутат, законода-
тель, она не может допу-
стить, чтобы суррогатное 

материнство в Беларуси 
вдруг запретили после 
того, как на протяжении 
многих лет оно было раз-
решено. Правда, не на 
уровне закона, а на уров-
не других нормативных 
правовых актов. «Отме-
нить его и ограничить 
права женщин невозмож-
но, значит, мы должны 
поставить суррогатное 
материнство в четкие за-
конодательные рамки», 
— уверена Светлана Ши-
лова.

«Суррогатное материн-
ство не противоречит 
этике до тех пор, пока оно 
исходит из медицинских 
показаний и исключает 
социальные причины, 
когда женщине лень вы-
нашивать ребенка, жен-
щина боится родов или не 
хочет беременностью ме-
шать своей карьере», — 
подчеркнула парламен-
тарий.

Универсального ответа 
на вопрос, нужно ли ле-
гальное суррогатное ма-
теринство, пожалуй, нет 
ни в одной из стран мира. 
Например, в Швеции, Да-
нии, Испании, Латвии 
оно запрещено. В боль-
шинстве штатов США, в 
Нидерландах, Бразилии, 
Венгрии, везде на постсо-
ветском пространстве — 
суррогатное материнство 
разрешено. Пускай не 
всегда на уровне закона, 
но другими нормативны-
ми документами.

Парламентарий убе-
ждена, что с принятием 
законопроекта о ВРТ си-
туация с суррогатным 
материнством в Беларуси 
коренным образом не из-
менится. «Учитывая мен-
тальность нашего населе-
ния, у нас не будет широ-
к о  и с п о л ь з о в а т ь с я 
суррогатное материнст-
во. За все годы, пока оно 

разрешено, было только 
12 случаев. Этот вид по-
мощи не будет массовым, 
никакого бума не предви-
дится, но мы должны 
дать шанс людям стать 
родителями», — подчер-
кнула она.

Законопроект устанав-
ливает четкие правовые 
границы, в которых дей-
ствуют генетические ро-
дители и суррогатная 
мать. Оговаривается, что 
суррогатная мать вына-
шивает и рождает ребен-
ка, который не является 
носителем ее генотипа, 
то есть он не является для 
нее генетически родным. 
Более того, суррогатное 
материнство — это вид 
ВРТ, воспользоваться ко-
торым может только та 
женщина, для которой 
вынашивание и рожде-
ние ребенка по медицин-
ским показаниям физио-
логически невозможно 
либо связано с риском 
для жизни, здоровья ее 
или ребенка. То есть в Бе-
ларуси невозможны ситу-
ации, подобные истории 
Филиппа Киркорова или 
гомосексуальных евро-
пейских пар, которые об-
заводятся детьми при по-
мощи суррогатных мате-
рей.

Серьезные ограниче-
ния установлены законо-
проектом и в отношении 
лиц, использующих ме-
тод ЭКО или желающих 
стать донорами. В частно-
сти, возраст пациенток 
при применении ЭКО ог-
раничен 50 годами. Огра-
ничено также число эм-
брионов, которых подса-
ж и в а ю т  ж е н щ и н е : 
пациенткам до 35 лет — 
не более двух эмбрионов, 
а тем, кто старше или уже 
имеет как минимум три 
неудавшиеся попытки 
ЭКО, — не более трех. В 

окончательном варианте 
законопроекта отсутст-
вует фраза о том, что по 
желанию пациентки врач 
может провести редук-
цию (операцию по умень-
шению числа развиваю-
щихся эмбрионов). Эта 
процедура будет прово-
диться только по меди-
цинским показаниям, 
когда развитие много-
плодной беременности 
угрожает жизни и здоро-
вью женщины.

«Я бы делала закон еще 
жестче, ограничив, в 
частности, не только чи-
сло эмбрионов для под-
садки, но и число возмож-
ных попыток ЭКО. Ведь 
каждая из них сопряжена 
с большой гормональной 
нагрузкой на организм 
женщины. Чем больше 
попыток будет соверше-
но, тем больше риск отда-
ленных проблем со здоро-
вьем. Женщины, одержи-
мые идеей материнства, 
часто готовы жертвовать 
собой ради желанной бе-
ременности, при этом ча-
сто предпочитают не за-
думываться всерьез о 
том, что произойдет по-
сле ее наступления», — 

считает Светлана Шило-
ва. К слову, она выступа-
ла за то, чтобы на уровне 
закона запретить ЭКО не-
замужним женщинам. 
Однако отстоять свою 
точку зрения в парламен-
те так и не смогла. Обна-
деживает, что доля оди-
ноких женщин в числе 
тех, кто делает ЭКО, в Бе-
ларуси весьма невелика 
— около 0,33%.

Четко прописаны права 
на хранение и использо-
вание половых клеток и 
эмбрионов. Пациенты, ре-
шившие воспользоваться 
методом ЭКО, должны бу-
дут определить условия 
и сроки хранения поло-
вых клеток, эмбрионов, 
метод их криоконсерва-
ции и порядок действий в 
том случае, если они оста-
нутся невостребованны-
ми. Законопроект дает од-
нозначный ответ на во-
п р о с ,  ч т о  д е л а т ь  с 
клетками и эмбрионами, 
если пациент ими не вос-
пользовался. Во-первых, 
их нельзя передать дру-
гим пациентам. Во-вто-
рых, запрещается ис-
пользование эмбрионов в 
научно-исследователь-

ских целях. В-третьих, 
если супружеская пара 
расторгает брак или один 
из супругов умирает, то 
другой супруг не вправе 
использовать оставшие-
ся клетки или эмбрионы.

После вступления в си-
лу закона в Беларуси 
впервые появится еди-
ный каталог анонимных 
доноров. Он будет содер-
жать сведения о возрасте, 
росте, весе, цвете волос и 
глаз донора половых кле-
ток или яйцеклетки, ин-
формацию о расовой при-
надлежности, образова-
н и и, г ру п пе к рови и 
резус-факторе. Пациенты 
будут иметь право на вы-
бор донора. При этом вы-
бор пола будущего ребен-
ка законом запрещен. По-
рядок формирования и 
ведения каталога, а так-
же условия ознакомле-
ния с ним пациентов 
определит Минздрав.

Ожидается, что в слу-
чае принятия закон всту-
пит в силу спустя шесть 
месяцев после его офици-
ального опубликования.

                                     БЕЛТА
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Ничто так не обязательно всему роду человеческому, как медицина. 
                                                                                                                                     Квинтилиан

СУРРОГАТНОЕ МАТЕРИНСТВО ЗАКРЕПИЛИ НА УРОВНЕ ЗАКОНА

Новости медицины

МИНСКИЕ ВРАЧИ ВЫПОЛНИЛИ УНИКАЛЬНУЮ ОПЕРАЦИЮ    
ПО ТРАНСПЛАНТАЦИИ ПОЧКИ 4-ЛЕТНЕЙ ДЕВОЧКЕ
Уникальная операция 

по трансплантации по-
чки 4 -летней девочке 
успешно проведена во 
2-й городской детской 
клинической больнице 
Минска. Об этом корре-
спон ден т у а г ен тст ва 
«Минск-Новости» сооб-
щил главный внештат-
ный нефролог комитета 
по з д ра воох ра нен и ю 
Мингорисполкома Сер-
гей Байко.

Э т о перв ы й и пок а 
единственный случай в 

п ра кт и ке стол и ч н ы х 
врачей-трансплантоло-
гов и детских урологов. 
Вес юной пациентки все-
го 14 кг, и квалификация 
докторов, пересаживаю-
щих ей почку, должна 
была быть высочайшей, 
что и подтвердилось в 
ходе операции.

— Сейчас девочка — 
она из Гродненской об-
ласти — чувствует себя 
нормально. Думаю, что 
к концу текущей недели 
выпишем ее из больни-

цы, — рассказал Сергей 
Байко. — У ребенка бы-
ла опухоль Вильямса, в 
семь месяцев ей удали-
ли первую почку, а спу-
стя полгода — вторую. 
Три года она ожидала 
почечного транспланта-
та и все это время нахо-
дилась на перитонеаль-
ном диализе.

Специалист добавил, 
что с начала текущего 
года во 2-й детской боль-
нице выполнены 20 опе-
раций по транспланта-

ции почки детям, одна 
из них — гражданке Ук-
раины.

Напомним, что про-
грамму по пересадке по-
чки детям возглавляет 
руководитель отдела не-
фрологии, почечно-за-
местительной терапии 
и трансплантации по-
чки Республиканского 
научно-практического 
цен т ра (РНПЦ) т ра н-
сплантации органов и 
тканей Олег Калачик. 
Именно он с апреля 2009 

года (начало реализа-
ции программы) совмес-
тно с урологами 2-й дет-
ской больницы выпол-
н и л  4 0  о п е р а ц и й  п о 
пересадке почки, из них 
38 успеш но. Поэтом у 
детская программа по 
трансплантации почки 
в Беларуси признана од-
ной из самых результа-
тивных в мире.

— Сейчас в листе ожи-
дания операции не толь-
ко белорусские дети (их 
6), но и их сверстники из 

Грузии, Казахстана, Ук-
ра ины (8 человек), — 
подчеркнул Сергей Бай-
ко. — Нашим детям опе-
р а ц и и  д е л а ю т 
бесп латно, иностран-
ным гражданам стои-
мость операции и после-
операционного ухода на 
протяжении одного ме-
сяца обойдется в 35-40 
тысяч долларов. 

          «Минск-Новости»
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ВОЙДИ В ИСТОРИЮ СВОЕГО ГОРОДА
В жизни каждого человека случаются как радостные, 

так и горестные события. Ведь именно  из них и 
складывается хроника нашей жизни, которая может 
быть интересна не только нам, но и нашим потомкам. 
Поэтому давайте вместе создавать 

историю  нашего Слонима.
Если вы хотите, чтобы издание «Отдушина» написало о 
вашей свадьбе, рождении ребенка, известило о смерти 
ближнего и напечатало некролог под рубрикой “Войди в 
историю своего города”, пишите нам  по адресу: 

г. Слоним, ул. Красноармейская, 41, 
 тел.: 612-26-43, 5-09-27 (тел/факс) .

Те, кто любят истину, должны искать любви в браке, то есть в любви без иллюзий. 
                                                                                                                                                                                                              Камю А.

Добро пожаловать, Маргарита!
У Анны и Олега Борисик приятное пополнение в семействе: 15 декабря у них 

родилась дочь. Малышка появилась на свет в 10 часов 20 минут. Ее вес — 3 кг 
220 г, рост — 50 см. Нарекли родители свою дочурку Маргаритой. В семье Ан-
ны и Олега есть еще старшая дочь Ксюша, которой уже 4 годика.

В день выписки Анну встречал с цветами в выписной комнате супруг. Он 
безгранично счастлив и рад рождению дочери.

— Я очень рад, что у нас родилась доченька. Желаю ей здоровья, сча-
стья и всех земных благ, — пожелал отец дочери.

Семья Борисик живет в деревне Тальковщина.

Добро пожаловать, сынок!

В семье у Анны и Станислава Морочинских счастливое событие: 11 дека-
бря у них родился сын. Его вес — 3 кг 70 г, рост — 49 см. Имя родители свое-
му сынульке пока не подобрали. У Анны и Станислава есть еще старшая 
дочь Александра, которой уже 3 годика. Сашенька очень рада рождению 
братика. В день выписки она пожелала ему подрастать и быть здоровень-
ким. 

— Желаю сыну расти крепким, здоровым, пусть будет жизнь его 
счастливой, долгой, удачной и пусть Господь его хранит, — пожелал 
сыну отец.

Анна и Станислав живут в городском поселке Гезгалы.
 

Добро пожаловать, Виктория!
Людмилу и Даниила Якубчик можно поздравить со значимым событием: 

15 декабря у них родилась доченька. Назвали родители свою дочурку Викто-
рией. Ее вес — 3 кг 420 г, рост — 50 см. 

19 декабря Людмила выписалась из родильного дома. В этот день в выпи-
сной комнате ее встречали муж и сестра Елена. Все они были счастливы и ра-
ды такому подарку небес. 

— Я желаю дочери и жене счастья, здоровья, благополучия. Пусть рас-
тет наша доченька здоровой, доброй, красивой, милой и душевной, ве-
селой и счастливой на радость всем нам, — пожелал Даниил.

— Пусть малышка растет в окружении бесконечной любви и внима-
ния и переймет лучшие навыки своих родителей, понимание жизни и 
знания, — пожелала тетя Елена племяннице.


